
 
   

Fremtidens turisme i København 

 

Kære Erhvervsminister Morten Bødskov 

Turismen er et stort og vigtigt erhverv for København. I 

Borgerrepræsentationen i Københavns Kommune har vi haft en drøftelse 

om, hvordan vi bedst understøtter en bæredygtig turisme i København i 

fremtiden. Samtidig er der også et stort fokus på, at turismen skal være 

til gavn for byen, regionen og byens borgere.  

I den forbindelse er også indførelsen af en turismeafgift, som vi kender 

fra flere steder i Europa, blevet drøftet som en mulighed. En turismeafgift 

kan bl.a. give mulighed for, at turisterne fremadrettet betaler en mindre 

afgift for fx overnatning, hvor midlerne så kan gå til at udbedre fx 

affaldshåndtering eller støj i spidsbelastede områder.  

På vegne af Borgerrepræsentationen i Københavns Kommune håber jeg 

hermed, at I vil se positivt på mulighederne for at implementere en 

lovhjemmel til en turismeafgift.    

Jeg ser frem til at høre fra dig og vil orientere Borgerrepræsentationen 

om dit svar. 

 

 

Med venlig hilsen 

 

Sophie Hæstorp Andersen 

Overborgmester 

 

   

 

04-05-2024 

Sagsnummer i F2 

2024 - 4851 

 

Dokumentnummer i F2 

5036121 

 

Sagsnummer eDoc 

2024-0081333 

 

 

 

 

 

Overborgmesteren 

  

 


